
Vragen voor het vragenuur van 6 september 2023 van 15.30 – 16.20 uur (Raadzaal)

Ia Vragen van de fractie van de Partij voor het Noorden over Windmolenpark De Driehoek 
(Leendert van der Laan)  
 
Afgelopen zaterdag viel te lezen dat er verkennende gesprekken zijn gevoerd met grondeigenaren in 
de driehoek Ten Boer, Woltersum en Ten Post, gelegen in het aardbevingsgebied, over de 
mogelijkheid om grond af te staan voor de aanleg van een windpark. Dit bericht is afkomstig van het 
Dagblad van het Noorden en de eerste reacties in de media zijn niet mals. Er bestaat veel vrees onder
de omwonenden dat de plaatsing van windmolens gezondheidsklachten en geluidsoverlast kan 
veroorzaken.

Graag zou onze fractie meer duidelijkheid willen krijgen over dit initiatief en de rol en opvattingen van
het College. Daarom zullen wij tijdens het politiek vragenuur op 6 september de volgende vragen 
stellen:

1. Hoe kijkt het College zelf aan tegen de mogelijke komst van dit specifieke windpark? 

2. Is er al (een voorlopig) onderzoek gedaan naar de gevolgen voor de gezondheid van de 
omgeving en het milieu? Zo ja, wat zijn de (voorlopige) resultaten?

3. Tenslotte, is het College zich ervan bewust dat het vertrouwen in de overheid in het 
aardbevingsgebied zeer laag is en dat de komst van een windpark niet bijdraagt aan het 
herstellen van dit vertrouwen?

Ib Vragen van de fracties van PvdA, GroenLinks, SP en ChristenUnie over commercieel windpark in 
de omgeving Ten Post/Ten Boer/Woltersum (Joren van Veen)

In het dagblad van afgelopen vrijdag lazen we dat het bedrijf ‘Pure Energie’ verschillende 
grondeigenaren in de omgeving Ten Post/Ten Boer/Woltersum benadert heeft om te onderzoeken of 
daar commercieel windmolens geëxploiteerd kunnen worden. De fracties van de PvdA/GL/SP/CU 
verbazen zich om deze berichtgeving, aangezien dit haaks staat op het coalitieakkoord1. Wij zijn 
immers van mening dat wind (en grootschalige zonprojecten) in eigen beheer ontwikkeld zouden 
moeten worden, zodat de winsten terugvloeien naar de gemeenschap. Bij voorkeur via het Fonds 
Energietransitie om mensen met weinig inkomen te ondersteunen om mee te doen in de 
energietransitie, bijvoorbeeld met het isoleren van huizen.
Daarom de volgende vragen:
1. Heeft het college van B&W al gesprekken gevoerd met ‘Pure Energie’? Zo ja, wat zijn de 
conclusies van deze gesprekken? En komt het vaker voor dat commerciële partijen zich in deze 
gemeente melden?
2. Is deze relevante passage (p. 14) uit het coalitieakkoord al vastgelegd in beleid en kunnen de 
inwoners van de gemeente Groningen er daarmee vanuit gaan dat er in de gemeente Groningen geen
commerciële windmolens geëxploiteerd zullen worden?

1 Pagina 14 van het coalitieakkoord: “We houden publieke regie op de energietransitie door 
naast het publiek warmtebedrijf WarmteStad, ook grote zonneparken en windturbines in 
eigen beheer te ontwikkelen en te exploiteren. Dit doen we in samenwerking met 
omwonenden die zich al dan niet verenigd hebben in energiecoöperaties.”



3. Indien dit niet het geval is, voelt het college van B&W voldoende urgentie om dit snel te 
regelen zodat inwoners van Groningen daar vanuit kunnen gaan?

II Vragen van de D66-fractie over de sluiting van openluchtzwembad “De Papiermolen” tijdens 
warme nazomer (Jim Lo-A-Njoe)

Terwijl het buiten tussen de 25 en 30 graden is, is het gemeentelijke openluchtbad de Papiermolen 
gesloten alsof de zomer voorbij is. Dat dit onlogisch en onnodig is, laat het door vrijwilligers gerunde 
openluchtzwembad in Hoogkerk zien; zij zijn wel open komende week. In de woorden van de 
vrijwilligers uit Hoogkerk afgelopen zondag2; “We hebben gezien dat het komende week prachtig 
weer gaat worden, met temperaturen richting de 30 graden aan het einde van de week. Dan ga je 
toch niet dicht?”. 

De fractie D66 is het helemaal eens met de vrijwilligers in Hoogkerk en is van mening dat er ook meer
flexibiliteit verwacht mag worden vanuit de gemeente om in te spelen op de behoefte om te kunnen 
zwemmen in de openlucht, aangezien a.g.v. de klimaatverandering, de nazomers steeds vaker 
doorlopen tot in september. Het gemiddelde aantal warme dagen (= boven de 20 graden) in 
september is de afgelopen jaren toegenomen van negen naar twaalf3. Wat tevens opvallend is, is dat 
de gemeentelijke openluchtbaden al in april open gaan4   terwijl de temperatuur dan gemiddeld 
onder de 10 graden is en gemiddeld slechts 4 warme dagen kent. Weerstatistieken van het KNMI 
tonen dan ook overduidelijk aan dat september in de regel een veel warmere maand is dan april. 

In 2019 kondigde de gemeente aan dat het openluchtzwembad ‘De Papiermolen’ in Groningen na de 
verbouw, langer open zal blijven bij mooi weer en dat de flexibele openingstijden zullen worden 
behouden5. Dit mede n.a.v. politieke vragen vanuit de raad hierover (o.a. in 2016 en 2017 door de 
toenmalige fractievoorzitter van de CU6). Die flexibiliteit is dit jaar kennelijk niet meer van toepassing 
want het bad is en blijft dicht nadat er afgelopen weekend honden in mochten zwemmen van de 
gemeente7. 

De fractie van D66 heeft daarom de volgende vragen aan het college: 

1. Wat vindt het college ervan dat het door vrijwilligers gerunde openluchtzwembad in Hoogkerk, 
wel in staat is om in te spelen op het mooie weer, maar die van de gemeente niet?

2. Is het college het met D66 eens dat het ook vanuit duurzaamheidsoogpunt verstandiger en 
gewenst is om het openluchtzwembad te exploiteren in de maanden waarin verwacht mag 
worden dat de gemiddelde dagtemperatuur niet onder de 10 graden zakt?

3. Is het college het met D66 eens dat het gewenst is dat ook de gemeentelijke openluchtbaden 
flexibele en ‘weer- en klimaatadapatieve’ openingstijden erop nahouden?

4. Zo ja, is het college bereid om met ingang van komend seizoen beter in te gaan spelen op het 
weer en op de klimaatverandering, door het mogelijk te maken dat het openluchtbad open kan 
zijn bij warme en zomerse dagen in september?

2 https://www.oogtv.nl/2023/09/zwembad-hoogkerk-blijft-open-wij-doen-het-hier-anders-je-gaat-toch-niet-dicht-als-het-28-graden-
wordt/ 
3 https://www.weeronline.nl/nieuws/dit-weer-is-normaal-in-september 
4 https://www.rtvnoord.nl/nieuws/788867/de-papiermolen-speelt-in-op-buitenzwemtrend-en-gaat-maand-eerder-open 
5 https://www.rtvnoord.nl/nieuws/184897/papiermolen-mag-flexibele-openingstijden-houden-na-2019 
6 https://www.rtvnoord.nl/nieuws/166993/papiermolen-dicht-met-tropische-hitte-tijd-voor-andere-openingstijden  
7 https://www.oogtv.nl/2023/09/zwembad-de-papiermolen-sluit-seizoen-met-traditionele-hondenplons/ 
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III Vragen van de PvdA-fractie over piekopvang studenten (Rozemarijn Gierkink)

Op 4 september werd bekend dat de piekopvang voor studenten vol zit. In 2018 en 2021 hebben we 
gezien dat dit leidt tot dakloze studenten en bezettingen van het academiegebouw. Daarom heeft de 
PvdA fractie hier enkele vragen over.

1. Is de piekopvang sneller vol dan verwacht?
2. Is rekening gehouden met het scenario dat de piekopvang vol zit en er meer bedden nodig 

zijn?
3. Waar slapen de studenten die nu niet terecht kunnen in de piekopvang en wie neemt de 

verantwoordelijkheid voor deze studenten op zich?
4. Wat is het beeld van de overnachtingenmarkt, zijn er nog veel bedden vrij in hostels en 

hotels?
5. Is de geplande structurele piekopvang op de Zernike campus volgend jaar op tijd klaar om dit 

te voorkomen?


